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A sophisticated soirée
Sonorous situations

The 64 participants will gather in a setting such as a club or lounge, where each will be
fitted with two disposable stick-on electrodes which send the electrical signal of their heart-
beat to a receiver station. The individual signals picked up in this way will be scanned in
real time using an appropriate level of resolution. The status of all 64 heartbeats will be
interpreted together as a 64-bit-wide stream of data. The read-out and visualization of this
continually varying inscription of a group serves as a distinct description of what is in this
case a topographically and temporarily defined social entity. It is used as a control signal
to trigger various different musical and optical processes produced by logical operations
defined in accordance with this systematic approach within computer programs.
The 64 test subjects are provided with no direct information about what is transpiring.
The complex situation of what is anticipated to be the nonlinear feedback of the social
entity being monitored with the codes and machines that have been set up manifests itself,
however, in the changes undergone by the abstract landscape of music and images gen-
erated by the raw data from the heartbeats. Conclusions about potential meanings and
significant events can be reached by means of emotional or analytical interpretation of
the data that have been gathered, and a visualized decoding of the optical and acoustic
displays—if the decision to go ahead with this is made. In the case of a decision against
such a reading, there sti l l remains, as an insignificant remnant, the activity itself in the
form of a hopefully very pleasant and heartwarming social event, a sophisticated soirée.
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Je 64 angemeldete TeilnehmerInnen werden im einem Club- oder Lounge-ähnlichem Rah-
men mit zwei Einwegklebeelektroden ausgestattet, die das elektrische Signal ihres Herz-
schlages drahtlos an eine Empfängerstation übermitteln. Die solcherart gewonnenen Ein-
zelsignale werden in Echtzeit mit angemessener Auflösung abgetastet. Der Status sämt-
licher 64 Herzschläge wird als ein 64-Bit breiter Datenstrom interpretiert. Die Auslesung
und Sichtbarmachung dieser sich stets verändernden Inschrift einer Gruppe dient als ein-
deutige Beschreibung einer topografisch und temporär definierten sozialen Einheit. Sie wird
als Steuersignal für die Auslösung verschiedener musikalischer und optischer Vorgänge,
erzeugt durch entlang des Systemansatzes definierter logischer Operationen innerhalb von
Computerprogrammen, herangezogen. Die 64 ProbandInnen erfahren dabei unmittelbar
– nichts. Die komplexe Situation der voraussichtlich nichtlinearen Rückkoppelung der sozi-
alen Einheit mit den arrangierten Codes und Maschinen manifestiert sich jedoch in den
Veränderungen der abstrakten, aus den Rohdaten der Herzschläge abgeleiteten Musik- und
Bildlandschaft. Eventuelle Bedeutungen und signifikante Vorgänge lassen sich durch emo-
tionale oder analytische Interpretation der entstehenden Daten und eine Dechiffrierung der
optischen und akustischen Displays erschließen – sollte dafür die Entscheidung getroffen
werden. Im Falle der Entscheidung gegen das Lesen bleibt als unbedeutender Rest immer
noch das Treiben in Form des hoffentlich höchst angenehmen und herzerwärmenden sozi-
alen Ereignisses einer – sophisticated soirée.
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